
Tekninen lautakunta § 58 18.06.2019
Kaupunginhallitus § 160 05.08.2019
Valtuusto § 31 19.08.2019

Vuoden 2019 - 2022 taloussuunnitelman muutos / Lukion rakennuskustannusten
hyväksyminen

552/10.03.02.00/2017, 3745/02.02.02/2019

Tekltk 18.06.2019 § 58
 Valmistelija: kiinteistöpäällikkö Ilpo Hyytiä, puh. 044 797 6859,
 etunimi.sukunimi@heinola.fi

  Valtuusto on hyväksynyt 28.1.2019 § 1 lukion kustannusarvioksi
  16 565 000 € ja muuttaa lukion taloussuunnitelmaa seuraavasti:

 Tekniikan investoinnit, Tilakeskus

Lukion rakentaminen
Kustannus-
arvio

Muutettu kus-
tannusarvio

TA 2018 TA 2019 TS 2020 Muutettu
TS 2020

€ € € € 1000€ 1000€
Menot 14 400 000 16 565 000 500 000 5 500 000 8 400 10 565

  Tämä summa perustui yleissuunnitteluvaiheen jälkeen tehtyyn las-
ken nal li seen kustannusarvioon, ei siis vielä todellisiin kustannuksiin.
Nyt rakennusurakka on kilpailutettu ja kustannusarvio perustuu nyt
oi kei siin kustannuksiin.

 Urakkatarjouskilpailu järjestettiin avointa menettelyä käyttäen jul kis-
ten hankintojen kanavan HILMA:n kautta ajalla 17.04. – 10.06.2019.
Mää rä ai kaan mennessä saatiin kaksi urakkatarjousta. Urak ka muo to-
na oli kokonaisurakka. Molemmat saadut tarjoukset ylittivät suun nit-
te lu vai heen lopulla tehdyn kustannusarvion siten, että edul li sim man-
kin tarjouksen mukaan laskettuna lisämäärärahan tarve ko ko nais-
kus tan nus ar vi oon on 2 200 000 €.

 Rakennuskustannuksia voisi pienentää tehokkaimmin pienentämällä
ra ken nuk sen kokoa, mutta tämä johtaa uuteen suunnitteluprosessiin
ja vie aikaa vähintään puoli vuotta. Nyt valmistuneeseen suun ni tel-
maan on panostettu runsaasti aikaa ja suunnitelmia on hiottu mah-
dol li sim man tehokkaaksi alkuperäistä arkkitehtuurikilpailuehdotusta
kun nioit taen. Rakennuksen pienentäminen aiheuttaisi merkittäviä
hait to ja toiminnan kannalta.

 Toinen tapa kustannussäästöjen hakemiseen on lähteä hakemaan
edul li sem pia ratkaisuja arkkitehtuuriin sekä rakenne- tai ta lo tek niik-
kaan. Tämä johtaa kuitenkin lähes yhtä laajaan suun nit te lu pro ses siin
kuin rakennuksen pienentäminenkin minkä lisäksi sillä on mer kit tä vä



vaikutus toimintoihin. Arvion mukaan 2,2 M€:n säästön ha ke mi nen
tällä tavalla on melko mahdotonta oleellisesti muuttamatta kil pai lu eh-
do tus ta.

 Vuodenvaihteessa suoritetun kustannuslaskennan jälkeen ovat
suun ni tel mat vielä muuttuneet. Ilmavaihtokonehuonetta on jouduttu
laa jen ta maan ja lisäämään koneita, savunpoistojärjestelmä on vi ran-
omais mää räyk ses tä jouduttu muuttamaan ja kiin to ka lus te suun ni tel-
maa muuttamaan.Nämä kaikki olivat kustannuksia nostavia muu tok-
sia.

 Yksi syy näin isoon eroon kustannuslaskennassa selittyy ra ken nus-
teol li suu den suhdannetilanteella. Vaikka rakennuslupien ja aloi tet tu-
jen kohteiden määrä on valtakunnallisesti kääntynyt laskuun, on tällä
ta lous alu eel la kuitenkin ollut runsaasti kohteita laskennassa (mm.
usei ta kouluja Lahdessa). Tämä korkeasuhdanne nostaa urak ka hin-
to ja.

 Teknisen toimen johtajan (HK) ehdotus:

 Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edel-
leen valtuustolle seuraavaa muutosta koskien taloussuunnitelman in-
ves toin ti osaa:

 Tekniikan investoinnit, Tilakeskus

Lukion rakentaminen
28.1.2019
Muutettu kus-
tan nus-
arvio

Muutettu kus-
tannusarvio

TA 2018 TA 2019 TS 2020 Muutettu
TS 2020

TS 2021

€ € € € 1000€ 1000€     1000€
Menot 16 565 000 18 765 000 500 000 5 500 000 8 400 9 500    3 265

Päätös:  Keskustelun aikana jäsen Petri Lehtola teki seuraavat kaksi esitystä:
 1. Järjestetään uusi tarjouskilpailu.
 2. Muutettu kustannusarvio 17.765.000 M€.
 Esityksiä ei kannatettu.

 Tekninen lautakunta hyväksyi teknisen toimen johtajan pää tös eh do-
tuk sen yksimielisesti.

Muutoksenhaku: muutoksenhakukielto

Jatkokäsittely:  kaupunginhallitus

Khall 05.08.2019 § 160
 Valmistelija: kaupunginjohtaja Jari Parkkonen,
 puh. 0400 862 977, etunimi.sukunimi@heinola.fi



Heinolan valtuusto on useaan otteeseen käsitellyt Heinolan lu kion in-
ves toin tia, jokaisella käsittelykerralla lukion investoinnin puo les ta on
ol lut selkeä enemmistö. Lukiota on perusteltu muun muassa tär keä-
nä osana heinolalaisten nuorten opin to pol kua, elin voi ma in ves toin ti na
ja arkkitehtuurikilpailun myötä myös osana vetovoimaista kau pun ki-
ku vaa kau pun ki puis tos sam me. Heinolan lukio toimii vä li ai kai sis sa
toi mi ti lois sa, jonka joh dos ta lukion investointia halutaan myös kii reh-
tiä.

  Tekninen lautakunta esittää valtuustolle investointimäärärahan ko rot-
ta mis ta 2,2 miljoonalla eurolla, koska kilpailutuksessa tul leet tar jouk-
set ylittivät valtuuston asettaman määrärahan.

  Jos lisämäärärahaa ei myönnetä, tarkoittaa se saatujen tar jous ten
hyl kää mis tä ja uutta kilpailusta, sekä vähintään yhden lu ku vuo den
vii väs ty mis tä lu kion käyttöönotossa, eikä ole takeita hal vem mas ta
tar jous hin nas ta. Mikäli suunnitelmia muu te taan mer kit tä väs ti, lukio
vii väs tyy useamman vuoden.

  Mikäli lisämäärärahaa ei myönnetä, tu li si yhtenä vaihtoehtona pi tää
ny kyi sen lukion in ves toin ti pro ses sin keskeyttämistä ko ko naan ja to-
teut taa lukiolle tarvittavat ti lat 10 - 15 vuoden mo duu li kou lu rat kai su-
na syksyyn 2020 men nes sä esimerkiksi Kou lu tus kes kus Salpauksen
Hei no lan yksikön läheisyyteen tu keu tuen heidän ruokalaan ja lii kun-
ta sa liin. Tämä ratkaisu voi vai kut taa lukion vetovoimaisuuteen ne ga-
tii vi ses ti.

  Valtakunnallinen syntyvyyden raju lasku on syytä huomioida Hei no-
lan kouluverkkoon liittyvissä päätöksissä jo nyt, vaikka suu rem mat
vai ku tuk set näkyvät vasta vuoden 2025 jälkeen. Ny kyi nen lu kio suun-
ni tel ma on tehty enintään 250 oppilaalle ja syn ty vyy den pysyessä ny-
kyi sel lä tasolla ennakoitavissa on, että lu kion oppilasmäärä 2030-lu-
vun loppupuolella on noin 150 op pi las ta (nyt noin 200 op pi las ta).

  Alkusyksystä valmistuu ulkoinen selvitys, jossa en na koi daan Hei no-
lan syntyvyyden kehittymistä alueittain lä hi tu le vai suu des sa, jonka
poh jal ta voidaan tehdä laajemmin oletuksia kou lu- ja lu kio ver kon ka-
pa si teet ti tar pees ta tulevaisuudessa. Lukion ve to voi mai suu den kas-
vaes sa, on mahdollista kasvattaa op pi las mää rää esim. yhteistyöllä
Suo men urheiluopiston kanssa.

  Mikäli lukio toteutetaan nykyisillä suunnitelmilla, on syytä huo mioi da,
et tä nykyisen tiedon mukaan erittäin suurella to den nä köi syy del lä
syn ny te tään ylikapasiteettia lukion tarpeisiin jopa sa dan oppilaan
ver ran, mikä on syytä huomioida muun kou lu ver kon in ves toin ti pää-
tök sis sä. Vaihtoehtoisella 10 - 15 vuoden mo duu li rat kai sul la saa vu-
tet tai siin lukiolle toimivat tilat ja tuona ai ka na voitaisiin harkiten poh-



tia pysyvän kouluverkon ke hit tä mis suun nat ja tarvittava op pi las ka pa-
si teet ti.

  Kouluinvestointeja tarkastellessa, myös suunnitteilla olevan lu kion,
osal ta on tärkeä huomioida, että suunnitelma sisältää ti lo ja muu hun-
kin kuin opetuskäyttöön.

Kaupunginjohtajan (JP) ehdotus:

Kaupunginhallitus linjaa, tuleeko lukioinvestointi keskeyttää vai esit-
tää kö kaupunginhallitus aikaisempien linjausten mukaisesti val tuus-
tol le, et tä se muuttaa taloussuunnitelman 2019 - 2022 in ves toin ti-
osaa lukion toteuttamiseksi esitetyssä aikataulussa seu raa vas ti:

 Tekniikan investoinnit, Tilakeskus
Lukion rakentaminen

Kustannus-
arvio 28.1.2019

Muutettu kus-
tannusarvio

TA 2019 TS 2020
28.1.2019

Muutettu
TS 2020

Muutettu
TS 2021

€ € € 1000€ 1000€ 1000€
Menot 16 565 000 18 765 000 5 500 000 10 565 9 500 3 265

Päätös: Keskustelun kuluessa kaupunginjohtaja muutti päätösehdotuksensa
seu raa vak si:

Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että aikaisempien linjausten
mu kai ses ti valtuusto muuttaa taloussuunnitelman 2019 - 2022 in ves-
toin ti osaa lukion toteuttamiseksi esitetyssä aikataulussa seu raa vas ti:

 Tekniikan investoinnit, Tilakeskus
Lukion rakentaminen

Kustannus-
arvio 28.1.2019

Muutettu kus-
tannusarvio

TA 2019 TS 2020
28.1.2019

Muutettu
TS 2020

Muutettu
TS 2021

€ € € 1000€ 1000€ 1000€
Menot 16 565 000 18 765 000 5 500 000 10 565 9 500 3 265

 Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti.

 Kaupunginhallitus piti neuvottelutauon 16.14 - 16.26.

 Teknisen toimen johtaja Harri Kuivalainen oli kokouksessa läsnä
asian tun ti ja na keskustelun aikana neuvottelutauon jälkeen.

Muutoksenhaku: muutoksenhakukielto

Jatkokäsittely: valtuusto
Valt 19.08.2019 § 31



Kaupunginhallituksen ehdotus:
 Valtuusto päättää Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että ai kai-

sem pien linjausten mukaisesti valtuusto muuttaa ta lous suun ni tel man
2019 - 2022 investointiosaa lukion toteuttamiseksi esitetyssä ai ka-
tau lus sa seuraavasti:

     Tekniikan investoinnit, Tilakeskus
 Lukion rakentaminen

Kustannus-
arvio 28.1.2019

Muutettu kus-
tannusarvio

TA 2019 TS 2020
28.1.2019

Muutettu
TS 2020

Muutettu
TS 2021

€ € € 1000€ 1000€ 1000€
Menot 16 565 000 18 765 000 5 500 000 10 565 9 500 3 265

Päätös: Valtuutettu Bonden esitti valtuutettu Hakalan kannattamana, että
Val tuus to ei muuta aikaisempaa linjausta taloussuunnitelman
2019-2022 investointiosassa lukion toteuttamiseksi esitetyssä ai ka-
tau lus sa eikä nosta tähän mennessä hyväksyttyä määrärahaa 16
565 000.

 Mikäli lukiota ei saada rakennetuksi tällä määrärahalla, hanke val-
mis tel laan uudelleen siten, että se pystytään toteuttamaan mah dol li-
sim man nopeasti sille tähän mennessä myönnetyllä määrärahalla.

 Valtuutettu Kekkonen esitti kompromissina aikalisän ottamista en nen
vi ral lis ta päätöstä Lukion rakentamisessa ja 2,2, miljoonan eu ron li-
sä mää rä ra han hyväksymisessä. Aikalisän aikana tutkitaan vielä tar-
kem min lukion koko, todellisten tarpeiden mukaisesti. Valmistelua
jat ke taan budjettiseminaarissa 12.-13.9. Tämä kaikki, jotta vältetään
tyh jien tilojen rakentaminen, sekä kunnan tarpeeton vel kaan tu mi nen.

 Puheenjohtaja totesi, että asiasta käydyn keskustelun kuluessa val-
tuu tet tu Kekkonen on tehnyt kaupunginhallituksen ehdotuksesta
poik kea van esityksen, jota ei ole kannatettu, joten se raukeaa.

 Puheenjohtaja totesi, että asiasta käydyn keskustelun kuluessa val-
tuu tet tu Bonden on tehnyt kaupunginhallituksen ehdotuksesta poik-
kea van kannatetun esityksen, joten asiasta on äänestettävä. Pu-
heen joh ta ja esitti, että tarvittava äänestys toimitetaan koneellisesti
niin, että ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen ehdotusta, ää-
nes tä vät "jaa", ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Bondenin te ke mää
esitystä, äänestävät "ei". Äänestysmenettelyehdotus hy väk syt tiin
yksimielisesti.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin
36 "jaa" -ääntä, ja
4 "ei" -ääntä, ja
2 tyhjää ääntä

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.



Puheenjohtaja totesi valtuuston äänin 36 vastaan 4 hyväksyneen
kau pun gin hal li tuk sen ehdotuksen asiassa.

Valtuusto kuuli tämän asian keskustelun aikana asiantuntijana tek ni-
sen toimen johtaja Harri Kuivalaista, hyvinvointijohtaja Pirjo He-
po-ojaa, talousjohtaja Sanna Salmista.

Keskustelun kuluessa kokouksesta poistui valtuutettu Kaija Järvinen
klo 18:14 ja hänen tilalleen saapui Parempi Heinola -val tuus to ryh män
1. varavaltuutettu Anne Ronkainen. Käsittelyn jälkeen ko kouk ses ta
poistui valtuutettu Tapio Väli-Torala.

Tämän asian käsittelyn jälkeen valtuuston kokous keskeytettiin tauon
ajak si klo 18:45 - 18:56.

Muutoksenhaku: muutoksenhakukielto

Tiedoksianto: Sähköposti  Tekninen lautakunta
   Hyvinvointilautakunta
   Talouspalvelut


